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Vezměte, prosíme, na vědomí, že text článku odpovídá platné právní úpravě ke dni publikace.

Zvýšení poplatků za rozhlas a TV nejisté,
sněmovna je rozdělena
Sněmovna by měla v příštích dnech
rozhodnout o tom, zda a o kolik zvýší rozhlasové a televizní
poplatky. Poslanci v této otázce nejsou jednotní. Zatím není
jasné ani to, zda by o tom měli hlasovat už v úterý, nebo až
později.

     Opozice poplatky zvyšovat nechce. Koalice jejich růst podporuje, není ale jisté, zda pro něj
zvednou ruku všichni
vládní poslanci. Pokud ne, může to při těsné koaliční většině znamenat, že sněmovna novelu po roce
projednávání neschválí.

    Poplatky stouply v roce 1997, od té doby lidé platí měsíčně 75 korun za televizní a 37 za
rozhlasový přijímač. Zástupci České televize (ČT) tvrdí, že pokud se odvody brzy nezvýší, dostane se
ČT do krize, bude muset výrazně omezit původní tvorbu a žít z repríz. I Český rozhlas upozorňuje na
hrozící potíže.

    Nejasná je situace zvlášť u televizních poplatků, kde už se objevilo několik variant. Některé
počítají s tím, že ČT do
budoucna o reklamu úplně přijde, což je ale pro některé koaliční poslance nepřijatelné. Šanci na
úspěch by tak mohl mít návrh snížit reklamu z jednoho procenta vysílacího času na 0,8 procenta.
Televizní poplatek by se mohl zvýšit na 100 korun a dál by ho zvyšovala vláda v závislosti na inflaci.
Verzí je několik, některé předpokládají, že platit bude každá domácnost. Další počítá s tím, že člověk
by se mohl této povinnosti zbavit čestným prohlášením o tom, že nemá rozhlasový či televizní
přijímač.

    Hlasování může opět ovlivnit to, zda bude momentálně chybět víc koaličních či opozičních politiků.
Nelze vyloučit, že vliv mohou mít i výhrady některých poslanců k té či oné reportáži ČT.

    Lidovec Ladislav Šustr už počátkem března oznámil, že se hlasování o poplatcích nezúčastní.
"Jsem podjatý proto, že ČT za posledních čtrnáct dnů poškodila svými reportážemi rating stavitele
obrovského národního divadla sportovního v Praze - jmenuje se Aréna Sazka," řekl poslanec a člen
dozorčí rady Sazky.

    Poslankyně ČSSD a předsedkyně rady vlády pro rovné příležitosti žen a mužů Anna Čurdová zase
nedávno kritizovala podobu komponovaného pořadu ČT o Mezinárodním dni žen.

    ODS dlouhodobě růst poplatků odmítá a požaduje, aby ČT hledala rezervy především ve vlastním
hospodaření. V uplynulých týdnech sice někteří občanští demokraté ocenili snahu nového vedení
televize spořit, růst poplatků ale zřejmě nepodpoří. "Vypadá to tak, zatím se žádná změna nerýsuje,"
řekl ČTK člen stálé komise pro sdělovací prostředky poslanec Petr Pleva (ODS).

    Ani komunisté svůj záporný postoj nezměnili. "Zákon o zvýšení poplatků nepodpoříme," uvedl dnes
předseda poslanců KSČM Pavel Kováčik.
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